
Emne: Co2 spild med dyrefoder 

 
Kære Ministeriet for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri Jacob Jensen, samt udvalget for Fødevarer, Landbrug 
og Fiske, 
 
Vi henvender os til jer, da vi er bekymret over den enorme madspild, der er på området for kæledyrene.  
 
Hvert år, sendes flere tusinde ton dyremad/godbidder mv. på forbrændingen pga. kringlede regler, ikke 
fordi produkterne fejler noget, eller er skadelige, men udelukkende på grund af regler.  
 
Foder som er gået på dato, men ingenting fejler, eller palleskader, som ikke må donereres videre på trods 
af, at produktet ingenting fejler og stadig er brugbar som foder til en masse dyr.  
 
Selvom der er en "bedst før" dato på produkterne, så fejler indholdet ingenting, og der er intet faglig eller 
sagligt grundlag for at destruere produkterne, kun regler der ikke giver mening.  
 
Hjemløse, herberger, små foreninger, internater mfl. er dybt afhængig af foder donationer, men vores 
kringlede regler forhindre dette, eller gør det utrolig besværligt. Hvorfor firmaerne foretrækker, at køre 
foderet på forbrændingen.  
 
Det er utrolig meget Co2 og ressource spild der hver dag spildes, fordi vi i Danmark, ikke har STOP 
MADSPILD regler på kæledyrsområdet. I Tyskland og Frankrig har de klare regler på området, og firmaerne 
kan endda trække det fra, når de donerer til små foreninger eller godgørende formål.  
Herhjemme, skal poserne skæres op, smides i containere, hentes og køres på forbrændingen, det giver 
ingen mening, og det må vi kunne gøre meget bedre, til gavn for miljøet, dyrene, de små foreninger og 
internater.  
 
Det er vores håb, at I hurtigst muligt vil se på dette, og evt. får lavet en bekendtgørelse, eller gør brug af 
dispensationsreglerne.  
 
Med venlig hilsen  
 
Charlotte Andersson 
 
Foreningen Fair Dog 
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